



ခုာ်အဲာ်ယျာ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိာ်ကရၢ
လီာ်ခါာ်သးဝဲလီာ်ခိာ်သ့ာ်
ကီာ်သူလၢ
www.knuhq.org

မုာ်နံၤ - နိာ်ဝဲဘၢာ် (၇)သီ, ၂၀၂၀ နံာ်

ခုာ်အဲာ်ယျာ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိာ်ကရၢ အလံာ်ဘိးဘၢာ်ရၢလီာ်
ဘၢာ်ထွဲ တၢ်ရဲာ်ကျဲးမၤဝဲ တၢ်ဃုထၢဖဲ လါနိာ်ဝဲဘၢာ် (၈)သီ, ၂၀၂၀ နံာ်

ထံလီာ်ကီာ်ပူၤတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ကပတုာ်ကွံာ်အဂီၢ်ဒီး တၢ်မုာ်တၢ်ခုာ်ကအိာ်ဂၢၢ်ဆိးကျၢၤခါာ်သးနာ်
ကန့ၢ်အဂီၢ် မုာ်တၢ်လၢအလီာ်အိာ်ဝဲဒုာ်အသိး ခုာ်အဲာ်ယျာ်-ကညီဒီ ကလုာ်စာဖျိာ်ကရၢအံၤ ဘၢာ်ထွဲဒီးတၢ်
သျှာ်ထီာ်ဒိာ်မိာ်ကရၢာ်စံာ်ထံကီာ် အတၢ်ဆိတလဲသးစ့ၢ်ကိး ကလိာ်ထီာ်ဖးထီာ်ဝဲချၢသဒဲးကန့ၢ်အဂီၢ် တမ့ၢ်
တၢ်လၢအညီဝဲဘၢာ်န့ၢ် မုာ်တၢ်အိာ်သးအမ့ၢ်အတီလၢ တၢ်တူၢ်လိာ်အိၤသ့ဒီး, ကီာ်ပယီၤထံဂၢၢ်ကီာ်သဲးအတ
တၢ်, ထံဂၢၢ်ကီာ်သဲးအတၢ်သ့ာ်ညါန့ၢ်ပာ် လီၤဆိလိာ်သးဆျာ်ဆျာ်ကိၤကိၤ လၢတၢ်ဂ့ၢ်အါမံၤအဖီခိာ် ဘၢာ်ကွံာ်
ဆါာ်မဲာ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်တၢ်တၢ်သ့ာ်တဖၣ် အိာ်ပွဲၤတုာ်ကလၢာ်န့ၢ် ဘၢာ်တၢ်သ့ာ်ညါပာ်ပနီာ်အိၤန့ၢ်လီၤ.

ကီာ်ပယီၤထံကီာ်အံၤ လၢတၢ်ကဆိကလဲ သးမိၤစီရိၤသန့ဆူ ဒိာ်မိာ်ကရၢာ်စံာ်သန့အဂီၢ် တၢ်ဂုာ်
ကျဲးစးဂဲၤလိာ်အိၤလၢဆၢကတီာ်ခဲအံၤ ဒီးဒိတၢ်အိာ်သးနီၢ်နီၢ်အသိး ၂၀၂၀ နံာ် လါနိာ်ဝဲဘၢာ်(၈)သီအနံၤ
အံၤ တၢ်ကမၤဝဲတၢ်ဃုထၢထီရီၤအမူးဖးဒိာ်အံၤန့ၢ်လီၤ.

၂၀၂၀ နံာ်တၢ်ဃုထၢအံၤ ဒ်သိးကအိာ်ဒီးတၢ်သဘျ့, တၢ်တီတၢ်တြၢ်အဂီၢ် ဒီးခါဆူညါ တၢ်မုာ်
တၢ်ခုာ်အဂီၢ်န့ၢ် တၢ်ဒုးအိာ်ထီာ်ဝဲ ပဒိာ်တဖုလၢအအိာ်ဒီးတၢ်ထံာ်လၢအထီမ့ၢ်န့ၢ်မးဒီး ကမ့ၢ်ဝဲ တၢ်ပနီာ်အ
ဂ့ၤတခါလၢ တၢ်ဂဲၤလိာ်ဆိတလဲကွံာ်တၢ်ဂ့ၢ်တမံၤအံၤန့ၢ် ပနာ်ဒီးမုာ်လၢဝဲဒုာ်န့ၢ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၢ်အယီ ထံဖိကီာ်ဖိကမ့ၢ်, တီၤပတီၢ်ဒီး တၢ်ကရၢကရိသ့ာ်တဖၣ်အဂီၢ် ဒ်အမ့ၢ်ဝဲတၢ်ပာ်
ပနီာ် အတၢ်ထျာ်တခါ လၢအပာ်ဖျါဝဲ ဒိာ်မိာ်ကရၢာ်စံာ်သန့အတၢ်သးကစီၤအသးတခါအသိး လၢတၢ်ဃု
ထၢတဘျီအံၤပူၤ တၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်လၢအတလီၤပလိာ်အသးတဖၣ် လၢတၢ်အိာ်ဒီး ထံဂၢၢ်ကီာ်သဲးအတၢ်သျှာ်
လဲၢ်သးလဲၢ် လၢဘၢာ်ဃးဒီးတၢ်ဃုတၢ်အစၢ လၢတၢ်ထီာ်ဃုမၤသကိးတၢ်အပူၤ လၢတၢ်မုာ်တၢ်ခုာ်အကျဲ
လၢအပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ဒိာ်တုာ်ခိာ်ပွဲၤ လၢတၢ်မၤဝဲ တၢ်ဃုထၢမူးတဘျီအံၤအပူၤ ပနာ်ဝဲလၢ မုာ်တၢ်အခွဲးဂ့ၤယာ်
ဘၢာ်တမံၤ လၢအဘၢာ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤ လၢတၢ်မၤဝဲ ဒိာ်မိာ်ကရၢာ်စံာ်အတၢ်မၤနီာ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၢ်အယီ KNU အံၤ အဲာ်ဒီးဃုထီာ်ဝဲ ထံလီာ်ကီာ်ပူၤထံဖိကီာ်ဖိကမ့ၢ်ဒီး အတၢ်ကရၢကရိ
သ့ာ်တဖၣ်ခဲလၢာ် ဒ်လၢာ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

- ၁။ တၢ်ကကျဲးစးပာ်ဖျိာ်မၤသကိးဃုဃုဖိးဖိး ဒ်သိး တၢ်ကမၤဝဲ ၂၀၂၀ နံာ် လါနိာ်ဝဲဘၢာ် (၈)သီ
အတၢ်ဃုထၢအမူးဖးဒိာ်အံၤ ကလဲၤသးဘျ့ဘျ့ဆီဆီ လၢတၢ်သဘျ့ဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်အဂီၢ်.
- ၂။ တၢ်ဃုထၢအစၢတဘျီအံၤဝဲ, တၢ်ကဒုးအိာ်ထီာ် ပဒိာ်တဖု လၢကပာ်လီၤဝဲ ဖိလံာ်စံာ် လၢအ
ကွၢ်စီၤပဲၤ တၢ်မၤပတုာ်ကွံာ် ထံလီာ်ကီာ်ပူၤအတၢ်ဒုးတၢ်ယၤဝဲ တၢ်ဒုးအိာ်ထီာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုာ်
လၢအိာ်ဂၢၢ်အိာ်ကျၢၤ ဒီးဒီကလုာ်စာဖျိာ်ကရၢအတၢ်ရိာ်ဖျိာ်ဃုဖိး.

၃။ ကိပ်ပဒိန်လၢအထီၣ်အသီတဖုအံၤ ဖိလ်စံၣ်လၢဘၣ်တၢ်ပၢ်လီၤအိၣ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ် ကဘၣ်ဒုးလိၣ် ထီၣ်ဖးထီၣ်ဝဲအဂီၢ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ် လၢကသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ကအိၣ်ဒီး ထံၣ်ရူၢ်ကိၢ်သဲးအတၢ်သ့ၣ်ညါ လၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ ဒံၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်ဖဲၣ်ဒရၢၣ်ကိၢ်စၢၤဖျိၣ်အဂီၢ်ဒီး လၢတၢ်အံၤအဂီၢ် တၢ်ကဘၣ်ဘၣ်ဆိတလဲထံၣ်ရူၢ်ကိၢ်သဲးအဂီၢ်, ဒ်သိးပှၤလၢအကြၢးပၢ်ဃုာ်သ့ၣ် တဖု ကပၢ်ဃုာ်ဝဲခဲလၢာ် လၢတၢ်ကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အတၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤအဂီၢ်.

ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢၤဖျိၣ်ကရၢအံၤ ကမၤသကိးဃုာ်တၢ်ဒီး ထံကိၢ်ပဒိန်တဖုဂ့ၤတဖုဂ့ၤ လၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢထီၣ်အိၣ်လၢ တၢ်သဘူဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်အပူၤ လၢတၢ်ဃုထၢတဘျီအံၤန့ၣ်, ဒ်သိး ကလုာ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး, နီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယၢ် ဒီးဒံၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်ဖဲၣ်ဒရၢၣ်ကိၢ်စၢၤဖျိၣ် ကအိၣ်ထီၣ်အဂီၢ် ကလုာ်ဒုၣ်ဖိၣ်စုကဝဲၤတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ကရၢကရိလၢ အတၢ်အိၣ်မူလီၤပလိာ်သးဒီး ဘၣ်တၢ် ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၣ်အိၣ်သ့ၣ်တဖု လၢတၢ်ဆိတလဲဘၣ်ထံၣ်လီၢ်ကိၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဂီၢ် တၢ်ကရၢကရိလၢ အပၢ် ဃုာ်သ့ၣ်တဖု, ပကပၢ်ဖျိၣ်မၤသကိးဃုာ်တၢ်ဒီးထံဖိကိၢ်ဖိကမျၢၢ် လၢပသနၢၣ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ် ဘိးဘၣ်ရၢလီၤဝဲဒၣ် လံာ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ခၢၣ်သးပၤဆၢတၢ်ကမံးတံာ်
ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢၤဖျိၣ်ကရၢ

တၢ်ဆဲးကျိးဂီၢ် - (၁) ပဒိန်စီၤကွဲၤထူဝု (+၉၅ ၉၄၂၂၁၉ ၁၉၄၁) (+၆၆ ၈၁၈၀၇၆၂၇၉)
- (၂) ပဒိန်စီၤတၢ်ဒိၣ်မူ (+၉၅ ၉၇၉ ၅၈၈ ၇၀၈၅) (၆၆ ၆၄၆၄၅၉၁၁၃)